
 صفحه  11

دیپلماسی با ماسک
نخستین تماس دولت ترامپ با دولت پزشکیان چه 

نتایجی خواهد داشت؟

ادامه در صفحه  2

جناب آقای پزشکیان لطفا بگرد دنبال یک 
ایلان ماسک!

بزرگترین مشکل کنونی جمهوری اسلامی، دیوانسالاری 
ناکارآمد و غیر پاسخگوست.

و  انرژی سوز  و  کننده  دیوانه  کشور  دیوانسالاری 
نخبه گریز می باشد.

نظام اداری کشور به حدی فربه و پر هزینه شده است 
آن  تمام درآمد کشور، جوابگوی هزینه های جاری  که 

نیست.
به عبارتی درآمد کشور خرج عیال دولت می شود.

بخش مهم ناترازی های موجود محصول نظام اجرایی 
ناکارآمد است .

و  توسعه  انتظار  اجرایی،  و  اداری  ساختار  چنین  با 
رسیدن به اهداف برنامه های توسعه خود طنز تلخ است .

شنبه گذشته به مناسبت پیروزی ترامپ و تاثیر همراهی 
ایلان ماسک نوشتم.

به سمت  را  ایشان  ترامپ  که  است  آمده  خبرها  در 
نموده  منصوب  آمریکا  دولت  بهره وری  کمیته  ریاست 

است. حال
جهت گیری دولت دوم ترامپ با این انتصاب روشن 

می شود.
و کاهش  به هدف کوچک سازی دولت  انتصاب  این 

هزینه ها و بالابردن بهره وری انجام گرفته است.
به طور طبیعی تجربه موفق ترامپ در بخش خصوصی 
او را به اهمیت و ضرورت چابک سازی و کوچک کردن 

دولت به منظور بهره وری بالاتر، رهنمون ساخته است.
این درحالی است که فرآیند دولت سازی در ایران ناقص 

و کاریکاتوری بوده است.
نهادهای  و  جامعه سازی  به  اهتمام  بجای  اینجا  در 

مردمی بیشترین هزینه ها صرف دولت سازی شد.

محمدعلی وکیلی سرمقاله

پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، 
نگرانی هایی را نسبت به تاثیر سیاست های تعرفه ای او بر 

صادرات گاز مایع به اروپا برانگیخته است.
رئیس جمهور  ترامپ،  دونالد  که  زمانی  ایسنا،  گزارش  به 
منتخب، قبل از انتخابات، صادرکنندگان اروپایی را به اعمال 
این منطقه تهدید کرد،  از  بر همه کالاهای صادراتی  تعرفه 
احتمالا بسیاری در اروپا امیدوار بودند که او هرگز به کاخ سفید 
برنگردد. اکنون که این یک واقعیت است، تعرفه ها موضوع 
مذاکرات است و این مذاکرات ممکن است شامل خرید بیشتر 

گاز طبیعی مایع )ال ان جی( از آمریکا باشد.
طبق گزارش رویترز، آمریکا در حال حاضر با کسری تجاری 
۲۴۰ میلیارد دلاری با اروپا مواجه است. بنا بر آمار یورواستات، 
آلمان، ایتالیا، ایرلند و سوئد، بزرگترین صادرکنندگان اروپایی به 
آمریکا هستند و بخش عمده ای از این کسری تجاری را تشکیل 
می دهند. آمریکا بزرگترین شریک تجاری اتحادیه اروپا است و 
نفت و گاز طبیعی، از مهمترین واردات آمریکا به اروپا هستند.
دونالد ترامپ بارها اعلام کرده که با این وضعیت تجارت 
خواهند  آن  برای  گزافی«  »بهای  اروپایی ها  و  است  مخالف 

پرداخت؛ مگر اینکه واردات بیشتر کالاهای آمریکایی را شروع 
کنند. گوین مگوایر، نویسنده رویترز، در این باره گفت: اروپا 
ممکن است با کاهش مصرف ال ان جی آمریکا، تلافی کند و 

برنامه های ترامپ برای تولید بالاتر نفت و گاز را برهم بریزد.
اگر اروپا به انرژی وارداتی وابسته نبود و آمریکا، بزرگترین 
تامین کننده ال ان جی این منطقه نبود، این اقدام می توانست 
یک اقدام بالقوه برای اروپا  باشد. اداره اطلاعات انرژی آمریکا 
در فوریه امسال گزارش داد که در سال ۲۰۲۳، آمریکا منبع 

نزدیک به نیمی از کل واردات ال ان جی به اروپا بود. رقم ۴۸ 
درصد، در مقایسه با ۴۴ درصد در سال ۲۰۲۲ و ۲۷ درصد 
در سال ۲۰۲۱، افزایش داشت. جنگ در اوکراین باعث رشد 
صادرات ال ان جی آمریکا به اروپا و پروژه های توسعه ظرفیت 
این حال، امسال، رشد صادرات ضعیف بود  با  آمریکا شد. 
و گزارش اداره اطلاعات انرژی آمریکا نشان داد صادرات گاز 
طبیعی از این کشور، وضعیت ثابت و یکنواختی در نیمه اول 
سال داشت. این فقدان رشد، نتیجه چندین عامل بود. نخست 

اروپا، زمستان نسبتا معتدل دیگری داشت و گاز در  اینکه 
مخازن این منطقه ماند. دوم، آلمان که بزرگترین مصرف کننده 
انقباض  زیرا  داد،  ادامه  به صنعتی زدایی  اروپاست،  در  گاز 
اقتصادی، بر تقاضا برای انرژی به طور کلی و تقاضا برای گاز به 
طور خاص تاثیر گذاشت. سوم، تابستان فصل تقاضای گاز در 
اروپا است. از سوی دیگر، زمستان فصل بسیار متفاوتی است. 
زمستان زمانی است که اروپا بیشترین مصرف گاز و زغال سنگ 
را دارد. به گفته مگوایر، اتحادیه اروپا به دلیل قیمت بالای گاز 
که مصرف کنندگان نهایی به سختی می توانند به مدت طولانی 
در برابر آن دوام بیاورند، به طور کلی از گاز فاصله گرفته و 
مصرف کنندگان صنعتی هم تقاضای خود را کمتر کرده اند. 
وی خاطرنشان کرد: قیمت بالا و رکود اقتصادی، باعث کاهش 
۲۰ درصدی واردات ال ان جی به اروپا در سال جاری شد. در 
نهایت، اروپا ممکن است تصمیم بگیرد بر واردات انرژی آمریکا، 
تعرفه اعمال کند. بنا بر آخرین سیگنال اورزولا فون در لاین، 
رئیس کمیسیون اروپا، این اتفاق نمی افتد. در واقع، فون در 
لاین فقط چند روز پس از انتخابات آمریکا، اظهار کرد اروپا 

می تواند خرید گاز مایع از آمریکا را افزایش دهد.

وپا به گاز آمریکا خواهد داشت؟ تعرفه های ترامپ چه تاثیری در وابستگی ار

گرفتن " آن درس" مهم است، امیرخان! یادداشت

خبر

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد
رسانه ها و بزرگان برای ترویج گفت وگو تلاش کنند

سخنگوی قوه قضاییه گفت: وجود سالانه ۷۰۰ هزار پرونده نزاع در محاکم، 
نشان دهنده این است که فرهنگ گفت وگو را نهادینه نکرده ایم.

به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، جلسه شورای تامین شهرستان رباط 
کریم صبح امروز با حضور اصغر جهانگیر معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم قوه قضاییه، علی القاصی رئیس کل دادگستری استان تهران، ابولفضل 
نیکوکار معاون اجتماعی پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران، 
طهماسبی رئیس دادگستری شهرستان رباط کریم و امام جمعه و مسئولان 

انتظامی و اجرایی این شهرستان برگزار شد.
جهانگیر در این نشست بیان کرد: تلاش رئیس قوه قضاییه در این دوره و 
سفرهای جدید استانی این است که این سفرها از حالت تشریفاتی خارج شده 

و برنامه ها عملیاتی شوند تا مشکلات مردم برطرف شوند. 
وی افزود: در جریان سفرهای استانی هیئت هایی در استان ها حضور یافته 
و مشکلات را جمع آوری می کنند و در سایه گزارشی که تهیه کردند نمایندگان 
قوه قضاییه در این مناطق حضور پیدا می کنند و در دیدارهای چهره به چهره با 
مردم مسائل مطرح می شود که امیدواریم بدین ترتیب مشکلات مردم مرتفع 

شود. 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه عنوان کرد: سرعت 
تغییرات جهانی در گذشته نامحسوس بود، اما هم اکنون سرعت تغییرات در 
علوم بسیار زیاد است و اگر کسی تغییرات را درک نکند زندگی روزمره اش 

دچار مشکل می شود لذا شناخت تغییرات روزمره بسیار مهم است.
جهانگیر تاکید کرد: تغییر کارگزاران و مدیران نیز تغییراتی برای محیط ها 
ایجاد می کند و در کنار آن قواعد و مقررات و چارچوب هایی وجود دارند که 
بعضا دست ما را می بندند. آن هم قوانینی که بدون اینکه به فرهنگ جامعه 
پرداخته و مسایل بومی و قومی و تنوع و سبک زندگی مردم را مورد توجه قرار 
دهد. در این صورت اگر قانونی نوشته شود تبدیل به ضد قانون می شود و در 

عمل معضلات زیادی را دامن می زند. 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه عنوان کرد: تعامل  و 

مشارکت امروزه در دنیا بسیار مورد توجه قرار گرفته است.
جهانگیر تاکید کرد: سالانه وجود ۷۰۰ هزار پرونده نزاع در محاکم، نشان 
دهنده این است که فرهنگ گفت وگو را نهادینه نکرده ایم. نزاع وقت پلیس 
و دستگاه قضا و خود مردم را می گیرد و زندگی را به کام شان تلخ می کند لذا 
اولین کار برای برون رفت از مشکلات در کنار اعتبارات و زیرساخت ها این 
است که باید نهضت فرهنگ گفت وگو را رایج کنیم و رسانه ها و بزرگان مذهبی 

تلاش کنند تا امکان گفت وگو در بین افراد جامعه بالا برود. 
وی افزود: چرا همه دنبال ماموریت های خود هستیم، اما در عمل نمی توانیم 
تعامل کنیم و در کوچکترین موارد منتظر دستور دادستان ها هستیم در 
صورتی که تعاملات در خیلی موارد می توانست مشکلات را کم کند. ورود 
پرونده های زیاد بی اهمیت به محاکم، دستگاه قضا را با مشکلات زیادی 

مواجه کرده و به اطاله دادرسی دامن زده است. 
اگر  از وقوع جرم قوه قضاییه عنوان کرد:  معاون اجتماعی و پیشگیری 
مردم بیاموزند خودشان پرونده را حل و فصل کنند، فرصت های زیادی را در 
دسترس نیروی انتظامی و دستگاه قضایی برای رسیدگی به پرونده های مهم 

می دهند و این کمک به خود مردم و دوم کمک به حاکمیت است. 
جهانگیر تاکید کرد: تعامل بین دستگاهی چند مدل است. یک مدل از بالا 
به پایین است. در این روش فقط کار با دستور نفر اول انجام می شود، اما باید 
نگاه سازمانی به معنای کامل خود تحقق یابد و فرهنگ گفت وگو و تعامل را 

باید در عمل پیاده کنیم.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه عنوان کرد: امیدوارم 
سفرهای استانی کمک کند تا پیام شما را منعکس کنیم تا آنچه حق این 

شهرستان است انجام شود. 
رسیدگی  در  کریم  رباط  دادگستری  نخست  رتبه  به  اشاره  با  جهانگیر 
الکترونیکی به پرونده ها در میان دیگر شهرستان ها دیگر استان تهران تاکید 
فناوری هاست چراکه  از  از موارد کمک کننده استفاده درست  کرد: یکی 
شفافیت ایجاد می کند و خطاها را به حداقل می رساند و کمبود نیروی انسانی 

را جبران می کند.

عبدالله دارابی
همانگونه که سرمربی تیم ملی گفته بود؛ بازی با 
کره شمالی ته جدولی سخت از آب درآمد و این 
تیم که تا اینجای بازیها فقط ۲ امتیاز را کسب 
کرده و قعر نشین گروه ماست، به رغم خوردن 
۳ گل از تیم ایران در نیمه اول،  تیم ما را در 
نیمه دوم غافلگیر کرد و تا پای تنبیهی جدی 

نیز برد.
امیر قلعه نویی- سرمربی تیم ملی- پس از این 
دیدار سخت، به لزوم درس گرفتن از این بازی اشاره کرد، 
که از قضا اشاره درستی نیز هست اما به شرطی که اهل گرفتن " درس دریافتی" 

از این مصاف غافلگیر کننده هم باشیم.
روند و نتیجه این بازی از ۲ جهت قابل نگاه و بررسی است:

۱- فوتبال است و همین اتفاقات غیرمنتظره، که البته نمونه های این چنینی 
در تاریخ فوتبال دنیا به دفعات رقم خورده است، حتی برای تیم های بزرگ و 
سرگذشت تیم ایران در این بازی نیز، بار اول رخ دادن چنین اتفاقاتی نیست. چه 
بسا گل شدن پنالتی طارمی هم، می توانست سرنوشت بهتری را برای ما رقم  زند، 
پس این مولفه نیز نباید مغفول بماند و همه تحلیل ها سر از تخریب خواسته یا 

ناخواسته درنیاورد.
۲- روی دوم این سکه، نگذشتن از آنالیز جدی و رسیدن به چرایی این اتفاق و 
تلاش بایسته و شایسته برای رفع اصولی معایب کار و ممانعت از رخ دادن مجدد 
چنین اتفاقی است که چه بسا در آینده به تنبیه تیم ما نیز منجر خواهد شد به ویژه 

در بازی های بزرگ تر و حساس تر. 
مورد دوم مسلما مهم تر است، چراکه  مستقیم به عملکرد تیم ملی و سرنوشت 
فوتبال ملی ما مربوط می شود. امیر قلعه نویی اگر نسبت به آینده تیم ملی ایران 
و جایگاه و اعتبار خود حساس است ) که حتما هست( باید به درس گرفتن از این 
بازی و حتی تجارب ایام  هر ۲ دوره رهبری خود در تیم ملی توجهی اساسی و 
منطقی کند. بدون اینکه قصد تخریب وی و زحماتش را داشته باشیم انتظار می 
رود که وی نیز با تامل و تعمق و حتی مشاوره با اهل فن به بازبینی نقش خود و 
تصمیماتش در این اتفاقات، بیندیشد و بپردازد. حتما او هنوز بابت از دست دادن 
جام ملت های آسیا بیشتر از همه ناراحت است، قطعا وی از ما مسلط تر و آگاه 
تر است که میانگین سنی تیم کره شمالی که در نیمه دوم چنین بلایی بر سر تیم 

ملی ما آورد ۳ سال از تیم ما کمتر بود، یقینا وی ترکش آمار اخراجی های بازیکنان 
در  هر بازی را بیشتر از هرکسی لمس می کند، مسلما وی از شرایط آب و هوایی 
لائوس بهتر از ما می دانست و حتما او از ما بیشتر نگران تیم ملی است و بابت 
چنین اتفاقاتی نگران تر، ولو بخاطر حفظ جایگاه خودش. سوال اما اینجاست که 
آیا شخص وی از این مسائل درس گرفته و برای رفع نگرانی ها و پیش گیری از 
حسرت های بزرگ تر اقدامی درخور کرده است یا می کند؟ وگرنه سرمربی باتجربه 
و استخوان خردکرده ای چون امیر قلعه نویی بهتر از ما می داند که صرف گفتن: 
"باید درس بگیریم" هیچ عیبی را مرتفع نمی کند و هیچ پیشرفتی را متضمن نمی 
شود. تیم ملی ایران را به احتمال بسیار فراوان باید یکی از تیم های حاضر در 
جام جهانی آینده دانست، در این جام، دیگر صعود از گروه، نه کار شاقی است 
و نه سقف آرزوی فوتبال ما و از طرفی رقبای ما در آن تورنمنت به مراتب از قطر، 
ازبکستان و کره شمالی قوی تر و قلدر ترند. اشتباهات و غفلت هایی این چنینی 
برابر است با تنبیه تیم ما به سخت ترین وجوه؛ ضمن اینکه میانگین سنی تیم فعلی 
ما در جام جهانی به ۳۰ سال می رسد و یکی از مسن ترین تیم ها و شاید مسن 

ترین شان خواهیم بود و این خود معضلی است!
همه می دانیم که فوتبال ما در عرصه عرضه بازیکنان جوان چند سالی است لنگ 
می زند، اما آیا این بهانه درستی است که پای اشتباهات بازیکنان مسن تیم ملی 
حتی به قیمت ناکامی فوتبال ملی بایستیم؟ مگر کیروش در جام جهانی قطر و در 
مصاف حساس با آمریکا، ابوالفضل جلالی جوان و بدون تجربه ملی را در حساس 
ترین دقایق جایگزین یک بازیکن باتجربه اما کم اثر ننمود، یا در سال های قبل تر 
از آن، وریا غفوری را در جام ملت ها جایگزین خسرو حیدری باتجربه، آماده و 
تازه از جام جهانی برگشته نکرد و سپس در مقدماتی جام جهانی رامین رضاییان را 
جایگزین همان وریای آماده و باتجربه تر ننمود؟ مگر در آستانه جام جهانی و در 
مهم ترین و حساس ترین مقطع و بازی، رحمان احمدی را بجای مهدی رحمتی ) 
دروازه بان اول و بهترین گزینه آن دوران( درون دروازه قرار نداد و چندماه پس از 
آن علی رضا حقیقی را در جام جهانی بر رحمان احمدی باتجربه تر ترجیح نداد؟ 
امثال خلیل زاده و کنعانی را در حضور چه مدافعان آماده و باتجربه ای بین المللی، 
دعوت می کرد و با وجود آنان به کنعانی کم تجربه و بی نام آن روزها، در جام ملت 
ها میدان می داد؟ اصلا طارمی و آزمون، )مطرح ترین بازیکنان فعلی ما( با کدام 
تجربه و سابقه، جایگزین مهاجمان نامی سابق تیم ملی شدند و سالهاست از ارکان 
تیم محسوب می شوند؟ آیا جز شجاعت، آینده نگری و آگاهی مربی، چنین فرصتی 
نصیب این بازیکنان جوان یا کمتر مطرح می شد؟ آقای قلعه نویی! سن همواره 

فقط یک عدد نیست، گاهی اوقات هشدار و نشانه و حد تعیین مقطع فعالیت 
هاست!  اگر سن فقط یک عدد بود، نوبت بازی در تیم ملی ایران نباید به بازیکنان 
فعلی آن می رسید، یا نباید بزرگان فوتبال دنیا چون؛ کاپلو، ماته اوس و اولیور کان 
به نویر پرافتخار پیشنهاد  بازنشستگی بدهند؛ اصلا  باید حشمت مهاجرانی با آن 

افتخارات بزرگ، کماکان روی نیمکت تیم ملی حضور می داشت!
امیر قلعه نویی که خود محصول اعتماد به مربیان جوان است و در سال های 
ابتدایی مربی گری اش هم سر نترسی در بازی دادن به جوانان، کنار گذاشتن 
مسن ترهای اسمی و ارائه فوتبال هجومی و تماشاگرپسند داشت، باید ببیند در اوج 
تجربه کاری و شاید سال های آخرین فعالیتش، با دلایلی قانع کننده از آن شجاعت 
و جسارتش فاصله گرفته و کفه سود و زیان تغییر روشش به کدام سمت سنگینی 
می کند؟ وانگهی در پست بازیکنانی که ضعیف ظاهر شده اند روی نیمکت تیم 
ملی، بازیکنان باتجربه حضور ندارند؟ امثال اخباری، چشمی برای چه دعوت می 
شوند؟ اصلا یک بازیکن باید چقدر تاوان به تیم تحمیل کند تا مربی  متقاعد به 

نیمکت نشین کردنش شود؟
موضوع دیگر، بحث دستیاران سرمربی تیم ملی است؛ مانیکونه ایتالیایی چه 
نقشی در تصمیمات تیمی دارد؟ به نظر می رسد او در سایه نقش آفرینی پر رنگ 
سعید الهویی، قرار گرفته است! رحمان رضایی چه تاثیری بر جلوگیری از اشتباهات 
خط دفاع تیم ملی در این ماه ها گذاشته است؟ چرا در همین گل دوم کره شمالی، 
پاس با سر بازیکن حریف از جلوی ۳ بازیکن و دروازه بان ما به راحتی عبور می 
کند تا مهاجمشان دروازه ما را باز کند؟ آیا دستیاران امیرخان در حد این نیمکت 
بوده و هستند؟ این نوشتار صرفا نقد به بازی تیم ملی ایران برابر کره شمالی نیست 
زیرا همانطور که اشاره شد حوادث این بازی، وجهی هم در اتفاقات فوتبال دارد که 
هر از گاهی یقه تیم های بزرگ را نیز می گیرد و از طرفی گل شدن پنالتی طارمی 
هم می توانست نقدها را به تمجید بدل سازد، بلکه نقدی بر کلیت تصمیمات و 
تفکرات سرمربی تیم ملی در دوران سکانداری این تیم است. آقای قلعه نویی! اگر 
از این بازی و حتی دوران سرمربی گری خود در تیم ملی، درس لازم را نگیرید و 
اگر به جای شجاعت و اقدام بایسته در تصمیم و تغییر ) اعم از کادر و بازیکنان( 
هم چنان گرفتار رودربایستی ها و تفکرات نه چندان درست باشید، نه می توانید 
به فوتبال ملی خدمتی کنید و نه چندان انتظار می رود که با خاطره ای خوش این 
نیمکت را به سرمربی بعدی واگذار سازید! آقای قلعه نویی! هرچه در دوره اول 
سرمربی گری و آنطور کنار گذاشتن تان از تیم ملی، محق بودید ولی در این دوره، 

چنین نیست متاسفانه!

انتقالانتقال  پیام رهبر انقلابپیام رهبر انقلاب  به به 
نبیه برینبیه بری
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بازار در انتظار توافق

شرح در صفحه  8

قیمت ارز و سکه روند کاهشی در پیش خواهد گرفت؟

گروه اقتصاد- قیمت دلار در هفته سوم آبان با افت ارزش به کار خود پایان داد. سیاست گذار وعده داده که 
قیمت دلار را در منطقه معاملاتی فعلی تثبیت نماید و سیگنال هایی که روانه بازارها می شود نیز حکایت از 

این موضوع دارد.
قیمت دلار در هفته سوم آبان کاهش ۸۰۰ تومانی داشت و در کانال های هفت و هشت کریدور ششم در 
گردش بود. رفت و برگشت قیمت دلار در منطقه معاملاتی مذکور در پی تلاش سیاست گذار به واسطه 

ارزپاشی و خبردرمانی رخ داد.
قیمت دلار در آخرین معامله روز پنجشنبه ۲۴ آبان در نیمه ابتدایی کانال هشتم از کریدور ششم به کار 

خود پایان داد.
موضوع انتخابات آمریکا و کابینه دولت ترامپ، حضور گروسی رئیس کل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 

تهران پالس های متفاوتی به قیمت دلار و سایر بازارهای مالی داد.
برخی رسانه ها معتقدند سفر گروسی به تهران چراغ سبز توافقات هسته ای را روشن کرده است. او در این 
سفر عنوان کرد: »ما می توانیم با برداشتن گام های عملیاتی به دولت جدید آمریکا نشان دهیم که می توانیم 

در مسائل هسته ای به راه حل برسیم و امکان توافق محکم با ایران وجود دارد.«
علاوه بر آن خبرها حاکی است سفیر آمریکا پیش نویس توافق آتش بس را به رئیس پارلمان لبنان تحویل 

داده است و تا ۲۴ ساعت آینده تکلیف این پیشنهاد مشخص می شود.
به نظر می رسد با وجود سیگنال های مذکور و در صورتی که توافق لبنان نهایی شود می توان در شروع هفته 

پایانی آبان منتظر کاهش بیشتر قیمت دلار بود.
قیمت درهم روز پنجشنبه با کاهش محدود ۲۰ تومانی روی رقم ۱۸ هزار و ۷۰۰  تومانی بسته شد. تتر در 

لحظه نگارش این گزارش در سطح ۶۹ هزار و ۶۰۰ تومانی ایستاده است.

هوای همچنان آلوده 
تهران

بحران برق، محصول 
انباشت سال ها ناکارآمدی

نتایج سفر »رافائل 
وسی« به ایران گر

چرا نفس پایتخت
باز نمی شود؟

چه شد که به اینجا 
رسیدیم؟

آیا پزشکیان برنامه ای برای رفع 
تحریم های هسته ای دارد؟
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